

ဖိသၣ်လုၢ်ပုၤဒိၣ်ကိးဂၤ



မၤကူး ၁၀:၁၃-၁၆, စံး ၁၂၇:၃, ကတိၤ ၂၀:၁၁

သရၣ်မ့ၣ်ဒီးကထာၣ်ခွံၣ်ဖိ

ဆုၤဖိဒံဖိသၣ်လၢအကျဲၤကပူၤဖိတက့ၢ်. ဒီးတုၤအသးပုၤဒီးတဟးဖးဒီးအိၤဘၣ်. (ကတိၤ ၂၂:၆)

စီၤရှမူၤအလးအမိၢ်အပၢ်ခံၣ်လၢလၢ် မ့ၢ်ပုၤလၢအအဲၣ်ဘူၣ်အဲၣ်ဘါ. ထံၣ်အဖိခွါဒ်ကစၢ်ယွၤဟ့ၣ်အဝဲသ့ၣ်အယိ ပၣ်လုၢ်ပၣ်ပုၤဝဲ. သိၣ်လိဒုးသ့ၣ်ညါအဖိခွါစီၤရှမူၤအလး လၢကအဲၣ်ယွၤပျံၤယွၤ. ယူးယိၣ်ပးကဲယွၤဒီးယူးယိၣ်ပုၤသ့ၣ်က့ သးပုၤန့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အယိ စီၤရှမူၤအလးအသးသမူဒိကတီၢ်ညါန့ၣ် မ့ၢ်ပုၤအိၣ်ဒီးသကဲၣ်ပဝးလၢအဂ့ၤ. ပုၤဒိကန့ၣ်ဒီးမၤဒ်ယွၤအတၢ်မၤလိၣ်. ကဲထီၣ်ပုၤလုၢ်တၢ်အဒိၣ်. မ့ၢ်ဝဲတဂၤ. မ့ၢ်ပုၤပာဆုၤပုၤအံၣ်စရုလးဖိတစီၤအ သးလီၤ.

ဖဲတၢ်ဖဲတၢ်မၤအါအဆၢကတီၢ်န့ၣ် ပုၤသးပုၤတဖၣ်ထံၣ်ဖိသၣ်ဒ်အမ့ၢ်ပုၤမၤတံၣ်တံၣ် တၢ်မၤန့ၣ်လီၤ. ကစၢ်ယုၣ်ရှူးခရံၣ်အပျံၢ်အဘီၣ်တဖၣ် ထံၣ်ဝဲလၢအသရၣ်ဖးဒိၣ်အတၢ်မၤအါလၢ တၢ်သိၣ်က့ၤသီက့ၤပုၤဂီၢ်မ့ၢ်, တၢ်မၤဘျါက့ၤပုၤဆူးပုၤဆါ, တၢ်စံးဆၢက့ၤတၢ်သံကွၢ်သံဒီးတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲအတၢ်မၤအါဒိၣ်မးအခါန့ၣ် မိၢ်ပၢ်တဖၣ်ဟဲစိၣ်အဖိဆံးလၢ အတၢ်သ့ၣ်ညါဆံးစ့ၤတဖၣ် ဒ်သိးသရၣ်ဖးဒိၣ်ကစၢ်ယုၣ်ရှူးခရံၣ် ကထိးဘၣ်ဖိသၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်အံၤကဲထီၣ်တၢ်သးဘၣ်တံၣ်တံၣ်လၢအပျံၢ်အဘီၣ်တဖၣ်အဂီၢ်အယိ, အဝဲသ့ၣ်တြီ

မိၢ်ပၢ်လၢအဟဲစိၣ်အဖိတဖၣ်ဒ်သိး အသုတမၤတံၣ်တံၣ်ကစၢ်ယုၣ်ရှူးခရံၣ်တဂ့ၤန့ၣ်လီၤ. ကစၢ်ယုၣ်ရှူးထံၣ်တၢ်မၤအ သးဒီးစံးဝဲ “ပျံၤဖိသၣ်တဖၣ်န့ၣ် ဟဲဆူယအိၣ်တက့ၢ်. ဒီးတြီအိၤတဂ့ၤ. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ ယွၤအဘီၣ်ဖိမ့ၢ်ဖိမ့ၢ်ပုၤဒ်န့ၣ်အသိးလီၤ. ယစံးဘၣ်တဲဘၣ်သုတီတီအံၤ, ဖဲဒ်ပုၤလၢ အတဒီးန့ၢ်ဘၣ်ယွၤအဘီၣ်အမ့ၢ်ဒ်ဖိသၣ်အသိးတဂၤလၢန့ၣ်, တန့ၣ်ဘၣ်လၢအပူၤလ့ၤတက့ၤဘၣ်.” လံာ်စီဆ့ၣ်ပာ်ဖျါဝဲလၢ ကစၢ်ယုၣ်ရှူးစိၣ်ထီၣ်ဖိသၣ်လၢအစုဒုၣ်လိၤဒီး ပၣ်အစုလၢအလိၤဒီးဆိၣ်ဂ့ၤအိၤလီၤ. (မၤ ၁၀:၁၃-၁၆)

ပုဂံကမ်းအီလော စီပေ ဖရိုအဖိမုန်နှင့် အဖိခွါဘဉ်. ဘဉ်နးဘဉ်ဖိဉ်ယုဉ်ဒီး ယွအပုဂံမုန်နှင့်, ဘဉ်အသး ဒိဉ် နှ်အမုဉ်လတၢ်လၢ တၢ်ဒဲးဘးအတၢ်မုဉ်တၢ်လၢအ ပူတစိတလီၢ်န့ဉ်တက့ၢ်လီၤ. ဆိကမိဉ်ဝဲလၢ ခရံဉ်အ တၢ်ဒုဉ်ခွဲဉ်, မှၢ်တၢ်အထူးအတီၤဒိဉ်နှ်အဲၤကူပတူး အ တၢ်လုာ်ဒိဉ်ပူဒိဉ်တက့ၢ်လီၤ.” စီမိၤရွဲလိဉ်နှ်ဘဉ်တၢ် သိဉ်ဂုၤသီဘဉ်လၢ အဖိသဉ်လံၤလံၤဒီး အမိၢ်စ့ၢ်ကီး ကျဲးစးတဲဘဉ်အဖိဒ် (ကတိၤ ၃၁:၂၆)အသိး “အဲးထီဉ် အထးခိဉ်အိဉ်ဒီးတၢ်ကူဉ်သ့, ဒီးတၢ်ဘျးတၢ်ဖိဉ်အ တၢ်သိဉ်တၢ်သီန့ဉ် အိဉ်ဝဲလၢအပူၤလီၤလီၤ.”



၂. ဖိသဉ်လုာ်ပူဒိဉ် လိဉ်ဘဉ်တၢ်အိဉ်ဆူဉ်အိဉ်ချ

ဖိသဉ်တဂၤ ကဒိဉ်ထီဉ်ဘဉ်ဘျးဘဉ်ဒါအဂီၢ် နှ်လိဉ်ဘဉ်တၢ်အိဉ်ဆူဉ်အိဉ်ချလၢနီၢ်ခိဒီးနီၢ်သးနှ် လီၤ. မိၢ်ဟံတဖဉ် သးကျဲးဒုးအိဉ်ဖိတဖဉ်လၢ တၢ်အိဉ် တၢ်အိဉ်ကြးဒီးဖိသဉ်အယိ ဖိသဉ်တဖဉ်ဒိဉ်ထီဉ်ပွဲၤဒီး တၢ်အိဉ်ဆူဉ်အိဉ်ချန့ဉ်လီၤ. လၢနီၢ်သးတကပၤနှ် ဖိ သဉ်ဒိဉ်ထီဉ်ဆဲးအါလဲဉ်န့ဉ် မိၢ်ဟံတဖဉ် မှၢ်တဟံသ့ဉ် ဟံသးဒီး သ့ဉ်ညါဝဲတသ့ဘဉ်. ဖိသဉ်တဂၤအတၢ်အဲဉ် မိၢ်ဟံ, ဒီပုၢ်ဝဲ, တၢ်အဲဉ်ဘူးတၢ်မုၢ်ဂံဖါတံ, ဖိပုတမုၢ်တ ခွါ, တၢ်အဲဉ်တံၤသကိး, တၢ်အဲဉ်ပုၤတမံၤ, တၢ်အဲဉ်သ့ဉ် မုၢ်ဝဲဉ်ဘိ, ဆဉ်ဖိကီၢ်ဖိအိဉ်ဆဲးအါလဲဉ်န့ဉ် အလီၢ်အိဉ် လၢမိၢ်ဟံတဖဉ် ကဘဉ်မၤစၢအီၤန့ဉ်လီၤ.

စီယိၤသးမၤလိၤန့ဉ်တၢ်အဲဉ်မိၢ်ဟံဒီပုၢ်ဝဲလၢ အဖိသဉ်လံၤလံၤအယိ တစၢယာ်အဒီပုၢ်ဝဲအတၢ်ကမဉ် ဘဉ်. အဝဲမၤဆၢက့ၤအဒီပုၢ်ဝဲပွဲၤဒီး တၢ်အဲဉ်တၢ်သး အိဉ်န့ဉ်လီၤ. အဝဲမၤန့ဉ်တၢ်အဲဉ်အလၢအပုၤလၢ အဟံအ အိဉ်အယိ အဒီပုၢ်ဝဲသးဟ့အီၤဘဉ်ဆဉ် တသးဟ့ဆၢ က့ၤအဒီပုၢ်ဝဲဘဉ်. အဒီပုၢ်ဝဲကူဉ်အာအီၤဘဉ်ဆဉ် အဝဲ တသးအိဉ်မၤအကဒါက့ၤအဒီပုၢ်ဝဲဘဉ်. မ့မုၢ်သးကျဲး တၢ်လၢအဒီပုၢ်ဝဲတဖဉ် ကဘဉ်ဘိဉ်ဘဉ်ညါအဂီၢ်လီၤ. (၁မိၤ ၅၀:၁၉-၂၁) အဝဲအံၤမှၢ်တၢ်အိဉ်ဆူဉ်အိဉ်ချလၢ နီၢ်သးန့ဉ်လီၤ.

စီၤရံၣ်ရိဉ်ဒိဉ်ထီဉ်လၢ တၢ်ဂံၢ်ဆူဉ်ဘါဆူဉ်ဘဉ် ဆဉ် လၢနီၢ်သးတကပၤနှ် အဂံၢ်အဘါစၢဝဲအယိ လီၤ ဘဉ်လၢအဒုဉ်အဒါအစုပူၤလီၤ. မ့မုၢ်စီၤတံၤမသးတဂၤ ဖျါလၢအနီၢ်ခိဉ်ဂံၢ်ဘါစၢသန့က့ နီၢ်သးအဂံၢ်အဘါဆူဉ် အယိ ကဲထီဉ်ဘဉ်တၢ်အိဉ်ဖိဉ်ခိဉ်န့ဉ်လၢအဂ့ၤဒီး စီၤပီ လူးန့ဉ်နှ်အီၤလၢ တၢ်ဖဲးတၢ်မၤအပူၤလီၤ. မိၢ်ဟံဖိပုတ ဖဉ် မှၢ်ကစၢ်ယွၤအခၢဉ်စးလၢ ဟီဉ်ခိဉ်အံၤ ဒ်သိးကဒုး ဒိဉ်ထီဉ်ဘဉ်ဖိမုဉ်ဖိခွါဆဲးတဖဉ် ပွဲၤဒီးတၢ်အိဉ်ဆူဉ်အိဉ် ချလၢ နီၢ်ခိဒီးနီၢ်သးန့ဉ်လီၤ.

ဖိဒ်ဖိသဉ်တဖဉ် မှၢ်တၢ်လုာ်ဒိဉ်ပူဒိဉ်လၢ ပနှ် သါဘဉ်လၢကစၢ်ယွၤလီၤ. မှၢ်လၢဂံၢ်လုာ်ဒိဉ်ပူဒိဉ်လၢ ပ ကဘဉ်ဂုဉ်အီၤကျဲးအီၤ တုၤအအိဉ်ဖျါထီဉ်ဆုံဆုံ, ဖျါယံ ဖျါလၢတစုလီၤ. ပကကျဲးအီၤခိဖျိတၢ်ထုကဖဉ်သပုၢ်ပုၢ်, တၢ်သိဉ်ဂုၤသီဘဉ်, တၢ်အဲဉ်တၢ်ကွံအတၢ်မၤဂုၤမၤစၢ အီၤန့ဉ်လီၤ. (၅မိၤ ၆:၅-၉) အဒိဉ်ကတၢ်မှၢ်တၢ်ဆုၢ် အီၤဆူတၢ်သ့ဉ်ညါယွၤ, အဲဉ်ယွၤပျံၤယွၤ, ယူးယီဉ်ပးကဲ မၤလၢကပီၤယွၤန့ဉ်လီၤ. လၢကစၢ်ယုဉ်ရှုးခရံဉ်အမံၤ နှ် ဆိဉ်ဂုၤဖိသဉ်တဖဉ်တက့ၢ်. မှၢ်ကအိဉ်ဝဲတနံၤလၢ ပကဟ့ဉ်က့ၤဘဉ်တၢ်လုာ်ဒိဉ်ပူဒိဉ်, ဖိသဉ်လၢပနှ်သါ ဘဉ်တဖဉ်ဆူ ကစၢ်ယွၤ, လၢကစၢ်ယွၤအလၢကပီၤအ ဂီၢ်န့ဉ်လီၤ.

သရဉ်မုဉ်ဒီးကထာဉ်ခွံဉ်ဖိ